

Angus Reid Institute
Aug. 25-29, 2023

Some questions have been withheld for future release.

La version française suivra.

Today, we have some questions about labour unions and the role they play in Canadian society. Remember: there are no right or wrong answers; we just want to know what you really think.

[Text screen]

In Canada, there are two types of labour unions.

Public sector unions represent employees working for the government – such as provincial teacher and nurse unions, or the Public Service Alliance of Canada, which represents federal government employees of Canada Revenue Agency, Canada Border Services Agency, etc.

Private sector unions represent employees working for corporations and other private businesses – such as Unifor, which represents workers in the auto, forestry, fishing, and manufacturing industries.

Q1a.

Base=All

Single choice grid

Thinking first of **public sector** unions, do you believe they've had a positive, negative or no effect on the following:

Canada's economy
Canadians in general
The workers who belong to the unions

Positive effect
Negative effect
No effect
Not sure/ Can't say

Q1b.

Base=All

Single choice grid

Now, how about **private sector** unions? Do you believe they've had a positive, negative, or no effect on the following:

Canada's economy
Canadians in general
The workers who belong to the unions

Positive effect
Negative effect
No effect
Not sure/ Can't say

[T-Gallup] Q2.

Base=All

Single choice

Would you say that labour unions in Canada are too powerful, not powerful enough, or about right?

Too powerful
About right
Not powerful enough

Q3.

Base=All

Single choice

Thinking of the past ten years or so, do you think the influence of labour unions in Canada has increased, declined, or remained about the same?

Increased
Remained about the same
Declined
Not sure/Can't say

Q6.

Base=All

Single choice

Sometimes large strikes can have wide-reaching implications for Canada's economy, such as the port workers strike in B.C. in July or a potential strike of WestJet pilots, which was avoided at the last minute in May. When it comes to these sorts of strikes, which of these statements are closest to your view? Even if you don't agree with either entirely, please choose the one that you agree with the most:

[Rotate]

The right to bargain for better work conditions is more important than the risk of damage to Canada's economy

The risk of negative economic impacts of the strike is more important to consider than the unions' right to bargain for better work conditions

Not sure/Can't say

Q9a.

Base=All

Single choice

Which of the following best describes your current employment status?

Employed, full-time

Employed, part-time

Looking for work

Not employed/student/homemaker

Retired/Semi-Retired

Q9b.

Base=Employed (top 2 at Q9a)

Single choice

And, which broad sector best describes where you are currently employed?

Public sector (government departments, agencies, public services such as school system/university/healthcare)

Private sector (any for-profit business)

Not-for-profit/charitable organization

Q9c.

Base=Employed (top 2 at Q9a)

Single choice

Do you currently belong to a labour union, or a professional association that bargains collectively on behalf of its membership?

Yes, belong to a union

Yes, belong to a professional association

No, do not belong to a union or professional association

Q9d.

Base= RETIRED/SEMI-RETIRED/LOOKING FOR WORK in Q9a.

Single choice

During your working life, have you ever belonged to a labour or a professional association that bargained collectively on behalf of its membership?

Yes, belonged to a union

Yes, belonged to a professional association

No, did not belong to a union or professional association

[BANK FOR CURRENT UNION MEMBERS (TOP 2 at Q9c)]

Q10a.

Single choice

You mentioned that you currently belong to a union or professional association. How satisfied are you with the job that this organization does in representing your interests?

- Very satisfied
- Satisfied
- Dissatisfied
- Very dissatisfied
- Not Sure/Can't Say

Q10b.

Single choice

Have you **personally** ever gone to your union representative for assistance with a work-related issue?

- Yes, multiple times
- Yes, once or twice
- No, have not

Q10c.

Base = Yes in Q10b

Single choice

And how supported did you feel during this process?

- Totally supported
- Mostly supported
- Not that supported
- Totally unsupported

Q10d.

Single choice

And overall, given the costs and benefits of union membership, how much of a benefit has this been for you personally?

- A huge benefit
- More of a benefit than a cost
- More of a cost than a benefit
- A huge cost
- Not sure/Can't say

[END OF BANK]

Q11.

Base=Former union members (top 2 at Q9d)

Single choice

You mentioned that you previously belonged to a union or professional association. How satisfied are you with the job that this organization did in representing your interests?

Very satisfied
Satisfied
Dissatisfied
Very dissatisfied
Not Sure/Can't Say

Q12.

Base=Employed, but not in union (no in Q9c)

Single choice

Suppose you were approached about an organizing effort at your own place of work, is this something you would support or oppose?

Yes, definitely
Yes, to some extent
No, not really
No, not at all

[ASK ALL]

Q13.

Base=All

Single choice

Thinking about the federal government, which of the following parties do you feel would best represent the interests of labour unions if they were in power?

Liberal Party
Conservative Party
New Democratic Party (NDP)
Green Party
[QC Only] Bloc Québécois
Other

Français

Aujourd'hui, nous aimerions vous poser quelques questions à propos des organisations syndicales et du rôle qu'elles jouent au sein de la société canadienne. Nous aimerions vous rappeler qu'il n'y a pas de bonne ou de mauvaise réponse à ce sondage; nous souhaitons simplement connaître votre honnête opinion.

[Text screen]

Il existe deux types d'organisations syndicales au Canada.

Les syndicats du **secteur public** représentent les employés gouvernementaux, comme les syndicats des enseignants ou infirmiers provinciaux, ou encore l'Alliance de la Fonction publique du Canada, qui représente les employés du gouvernement fédéral travaillant pour l'Agence du revenu du Canada, l'Agence des services frontaliers du Canada, etc.

Les syndicats du **secteur privé** représentent des employés qui travaillent pour des sociétés ou autres entreprises privées, comme Unifor, qui représente les travailleurs des secteurs automobile, forestier, de la pêche et manufacturier au pays.

Q1a.

Base=All

Single choice grid

Pensons tout d'abord aux syndicats du **secteur public**. Croyez-vous qu'ils ont un effet positif, négatif ou neutre sur les choses suivantes :

L'économie du Canada
Les Canadiens en général
Les travailleurs qui appartiennent à ces syndicats

Effet positif
Effet négatif
Aucun effet
Je ne suis pas certain/je ne peux pas dire

Q1b.

Base=All

Single choice grid

Maintenant, qu'en est-il des syndicats du **secteur privé**? Croyez-vous qu'ils ont un effet positif, négatif ou neutre sur les choses suivantes :

L'économie du Canada
Les Canadiens en général
Les travailleurs qui appartiennent à ces syndicats

Effet positif
Effet négatif
Aucun effet
Je ne suis pas certain/je ne peux pas dire

[T-Gallup] Q2.

Base=All

Single choice

Au Canada, les syndicats ont-ils trop de pouvoir, pas assez ou la bonne quantité, selon vous?

Trop de pouvoir
La bonne quantité
Pas assez de pouvoir

Q3.

Base=All

Single choice

Au cours des dix dernières années, croyez-vous que l'influence des organisations syndicales au Canada a augmenté, diminué ou est restée la même?

A augmenté
Est restée la même
A diminué
Je ne suis pas certain/je ne peux pas dire

Q6.

Base=All

Single choice

Il arrive que des grèves majeures aient de grandes répercussions sur l'économie canadienne. Ce fut d'ailleurs le cas de la grève des travailleurs des ports en Colombie-Britannique en juillet dernier et de la grève possible des pilotes de Westjet, évitée de justesse en mai. Lorsqu'il est question de ce genre de mesures, quel énoncé se rapproche le plus de votre point de vue? Veuillez choisir un énoncé, même s'il ne représente pas parfaitement votre opinion :

Le droit des travailleurs à négocier de meilleures conditions de travail est plus important que le risque de nuire à l'économie canadienne

Les possibles conséquences nuisibles sur l'économie sont plus importantes que le droit du syndicat de négocier de meilleures conditions de travail

Je ne suis pas certain/je ne peux pas dire

Q9a.

Base=All

Single choice

Quel énoncé décrit le mieux votre situation d'emploi actuelle?

Employé, à temps plein
Employé, à temps partiel
À la recherche d'un emploi
Sans emploi/étudiant/personne au foyer
Retraité/semi-retraité

Q9b.

Base=Employed (top 2 at Q9a)

Single choice

Quel secteur général décrit le mieux celui où vous travaillez?

Secteur public (ministère gouvernemental, organisme public, services publics comme une école ou une université publique/les soins de santé)

Secteur privé (toute entreprise à but lucratif)

Un organisme sans but lucratif/de bienfaisance

Q9c.

Base=Employed (top 2 at Q9a)

Single choice

Appartenez-vous à un syndicat ou à une association professionnelle qui négocie de manière collective au nom de ses membres?

Oui, je suis membre d'un syndicat

Oui, je suis membre d'une association professionnelle

Non, je ne suis pas membre d'un syndicat, ni d'une association professionnelle

Q9d.

Base= RETIRED/SEMI-RETIRED/LOOKING FOR WORK in Q9a.

Single choice

Au cours de votre vie professionnelle, avez-vous déjà appartenu à un syndicat ou à une association professionnelle qui négociait de manière collective au nom de ses membres?

Oui, j'ai été membre d'un syndicat

Oui, j'ai été membre d'une association professionnelle

Non, je n'ai jamais été membre d'un syndicat, ni d'une association professionnelle

[BANK FOR CURRENT UNION MEMBERS (TOP 2 at Q9c)]

Q10a.

Single choice

Vous avez indiqué être membre d'un syndicat ou d'une association professionnelle. Dans quelle mesure êtes-vous satisfait du travail effectué par cette organisation, lorsqu'il est question de représenter vos intérêts?

Très satisfait

Satisfait

Insatisfait

Très insatisfait
Je ne suis pas certain/je ne peux pas dire

Q10b.

Single choice

Avez-vous déjà **personnellement** fait appel à votre agent syndical pour vous aider à régler un problème lié au travail?

Oui, plusieurs fois
Oui, une ou deux fois
Non, jamais

Q10c.

Base = Yes in Q10b

Single choice

Et pendant ce processus, dans quelle mesure vous êtes-vous senti soutenu?

Entièrement soutenu
Assez soutenu
Pas vraiment soutenu
Pas du tout soutenu

Q10d.

Single choice

De manière générale, si vous tenez compte des coûts et des avantages d'appartenir à un syndicat, à quel point est-ce que votre appartenance syndicale représente un avantage pour vous, personnellement?

Un énorme avantage
Plus d'avantages que de coûts
Plus de coûts que d'avantages
Des coûts énormes
Je ne suis pas certain/je ne peux pas dire

[END OF BANK]

Q11.

Base=Former union members (top 2 at Q9d)

Single choice

Vous avez indiqué avoir déjà été membre d'un syndicat ou d'une association professionnelle. Dans quelle mesure avez-vous été satisfait du travail effectué par cette organisation, lorsqu'il était question de représenter vos intérêts?

Très satisfait
Satisfait

Insatisfait
Très insatisfait
Je ne suis pas certain/je ne peux pas dire

Q12.

Base=Employed, but not in union (no in Q9c)

Single choice

Imaginez que l'on vous approche pour aider à former une organisation syndicale dans votre lieu de travail. Est-ce que vous seriez en faveur de cela?

Oui, certainement
Oui, dans une certaine mesure
Non, pas vraiment
Non, pas du tout

[ASK ALL]

Q13.

Base=All

Single choice

Au niveau du gouvernement fédéral, quel parti serait le plus apte, selon vous, à représenter les intérêts des syndicats, s'il était au pouvoir?

Parti libéral
Parti conservateur
Nouveau Parti démocratique (NPD)
Parti vert
[QC Only] Bloc québécois
Un autre parti